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Hoge Raad stelt Stichting Pensioenfonds Campina in het gelijk 

Op 16 september 2022 heeft de Hoge Raad uitspraak gedaan in de juridische 
procedure tussen Stichting Pensioenfonds Campina (SPC) en Koninklijke 
FrieslandCampina (RFC). De Hoge Raad heeft de eerdere uitspraak van het 
Gerechtshof Den Haag van februari 2021 daarin bevestigd.  
 
Het geschil tussen SPC en RFC had betrekking op de door RFC eenzijdig 
opgezegde uitvoeringsovereenkomst in 2015. In de overeenkomst waren allerlei 
details geregeld over de uitvoering van de pensioenen. SPC was van oordeel dat 
door deze eenzijdige opzegging de belangen van de huidige en de toekomstige 
gepensioneerden waren geschaad. SPC is een gesloten fonds en ontvangt geen 
pensioenpremies meer voor nieuwe pensioenopbouw. Mede door de opzegging 
is de herstelkracht van ons fonds beperkt, waardoor de pensioenen minder snel 

Nieuwsbrief  61 
December  2022                                                               jaargang 21, nummer 1 
nummernummer 1 

 



2 
 

kunnen worden geïndexeerd. Op moment van opzegging verkeerde SPC in 
‘zwaar weer’ met een dekkingsgraad lager dan 104%.  
 
Het Gerechtshof oordeelde dat RFC als goed werkgever een verantwoorde-
lijkheid heeft naar de huidige en toekomstige gepensioneerden. Bij opzegging 
van de uitvoeringsovereenkomst had RFC rekening moeten houden met de 
Pensioen-CAO, waarin een indexatieambitie voor gepensioneerden en gewezen 
deelnemers, de zogenaamde slapers, is opgenomen. Het Gerechtshof 
veroordeelde RFC tot vergoeding aan SPC van de schade als gevolg van de 
opzegging.  
Vervolgens vroeg RFC de Hoge Raad om de uitspraak van het Gerechtshof 
ongedaan te maken doch ons hoogste rechtscollege wees deze eis af. 
 
De grootte van de schade wordt in de komende tijd door partijen uitgewerkt. 
Hoe lang dit gaat duren en hoe hoog de uiteindelijke schadevergoeding zal zijn, 
valt nu niet te zeggen. Over de ontwikkelingen van deze kwestie houden wij u op 
de hoogte via onze website en via de nieuwsbrief. 
 
 

Invoering nieuwe pensioenwetgeving loopt vertraging op 
 

Zoals u via de nieuwsmedia heeft kunnen vernemen, is het van kracht worden 
van de nieuwe wet op het gebied van pensioenen, de Wet Toekomst Pensioenen 
(WTP), vertraagd tot op zijn vroegst 1 juli 2023. Kamerleden, bijgestaan door vele 
deskundigen, hebben nog zoveel vragen en wensen, dat invoering van de WTP 
per 1-1-2023 nog niet mogelijk is. Wat de materie extra ingewikkeld maakt, is de 
huidige onrust op de financiële markten (dalende koersen en stijgende rente) en 
de hoge inflatie. Het valt moeilijk in te schatten wat de effecten hiervan voor 
pensioenen zullen zijn. 
Het bestuur van VGC heeft een zogenaamde pensioencommissie ingesteld die 
adviezen aan het VGC-bestuur uitbrengt. Deze commissie bestaat uit de 
bestuursleden Atze Schaap en Joan van Oorschot en VGC-lid Arnout Traas. Het 
drietal besteedt momenteel veel tijd aan kennisverwerving. 
 
In de afgelopen maanden heeft het voltallige bestuur van VGC twee 
bijeenkomsten met externe pensioendeskundigen georganiseerd om kennis 
over de nieuwe wet te vergaren. Op de eerste bijeenkomst ging Raimond 
Schikhof in op het huidige pensioenstelsel en op de tweede bijeenkomst werd 
door Emiel Stolp het nieuwe stelsel toegelicht. Uit deze studiedagen kwam naar 
voren dat de WTP in de voorgestelde vorm nog veel open einden kent. Een vraag 
is of een pensioenfonds als het onze -een gesloten fonds zonder premie-
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ontvangsten en zonder toetreding van nieuwe leden- wel kan overgaan naar het 
nieuwe systeem, het zogenaamde invaren.  Volgens de huidige interpretatie van 
de WTP nemen de sociale partners het initiatief inzake al dan niet invaren. Een 
belangrijke vraag is wat het eventueel invaren betekent. Op dit moment lijkt de 
WTP voor SPC geen vooruitgang in vergelijking met de huidige wetgeving. Zoals 
er nu tegenaan gekeken wordt, ondersteunt het bestuur van VGC de voorlopige 
positie van SPC om niet in te varen. In dat geval wordt er gekozen voor 
voortzetting van de huidige regeling . De keuze kan pas gemaakt worden als de 
wettekst definitief is. Ook moeten verschillende scenario’s zijn doorgenomen 
waarin de gevolgen voor de verschillende deelnemersgroepen (gepensioneer-
den, slapers etc.) worden gesimuleerd bij verschillende economische 
toekomstscenario’s.  
 
Voor alle duidelijkheid wijzen we er u op, dat het VGC-bestuur formeel geen 
advies kan uitbrengen maar wel een hoorrecht heeft over de motieven van de 
keuze met betrekking tot al of niet invaren. Het verantwoordingsorgaan (VO) van 
SPC heeft wel een adviesrecht over de uitvoeringswijze. De pensioenbestuurders 
hebben een eigen verantwoordelijkheid met betrekking tot de te maken keuzes 
en moeten daarbij zorgen voor een evenwichtige afweging van belangen van de 
diverse betrokkenen. 
 
Het bestuur stelt zich ten doel om u tijdens de komende Algemene Leden 
Vergadering uitvoeriger over deze materie te informeren. Mocht er eerder 
belangwekkend nieuws over dit onderwerp zijn, dan zullen wij dit op onze 
website publiceren.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Website 
 

Onze Nieuwsbrief verschijnt maar enkele keren per jaar. Actuele informatie 
over VGC kunt u ook vinden op onze website www.vgcampina.nl 

 

Contact met VGC 
 

Heeft u vragen over VGC of wilt u reageren op deze Nieuwbrief: stuur een 
berichtje naar VGCampina@hotmail.com 

 
Het postadres van VGC is:  

Secretariaat VGC, Dorpsstraat 81, 5735 EC Aarle-Rixtel. 
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Beleidsdekkingsgraad oktober 2022 

De beleidsdekkingsgraad, het getal dat bepalend is voor het al dan niet 
(gedeeltelijk) indexeren van onze pensioenen, blijft zich gunstig ontwikkelen. 
De beleidsdekkingsgraad is het gemiddelde van de laatste twaalf actuele 
dekkingsgraden aan het einde van elke maand. Na iedere maand,  wordt het 
cijfer van de laatste maand toegevoegd en vervalt het getal van dezelfde maand 
uit het jaar ervoor.  
De beleidsdekkingsgraad per 31 oktober is bepalend voor de indexering op 1 
januari van het volgende jaar. Vanaf 110% is gedeeltelijke indexering toegestaan 
en vanaf 130% mag volledige aanpassing worden toegepast. 
De twee factoren die de dekkingsgraad het meest beïnvloeden, zijn de 
beurswaarde van de beleggingen en de lange-termijn-rente. Onder invloed van 
de internationale ontwikkelingen hebben de beurzen flink moeten inleveren 
doch voor de pensioenfondsen wordt dit meer dan gecompenseerd door de 
stijgende lange-termijn-rente. 

 
Gezien de hoogte van de beleidsdekkingsgraad van oktober mag verwacht 
worden dat er een interessante verhoging van onze pensioenen aankomt. Als dit 
cijfer bekend is, zal het op de home-page van onze website gepubliceerd 
worden. 
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Nieuws over onze leden 
 

Sinds het verschijnen van onze vorige Nieuwsbrief is van onderstaande leden  
bericht van overlijden ontvangen:  
 

 
 

 
In de afgelopen maanden hebben we de volgende nieuwe leden  en aspirant-
leden mogen verwelkomen: 

 
 

 

 
 
 
 
 
 
 

 

 
 
  

 
 
 
 

A.J.M. van WIJNGAARDEN BERGEIJK 70 jaar

J.P. LEMMENS 'S-HERTOGENBOSCH 77 jaar

J.M. van TILBURG ROOSENDAAL 72 jaar

R. WARNERS RIJSWIJK ZH 85 jaar

mw.C.F.M. RAATELAND-DRES DEN HAAG 89 jaar

mw.R. van der WIEL-BOONZAAIJER WOUDENBERG 88 jaar

C.R.C. van KOOIJ VEENENDAAL 74 jaar

A.L. RUITERS BAARN 98 jaar

W. de JONG ROTTERDAM 78 jaar

mw.M.M. de RUITER-VD-VINDEN STRIJEN 86 jaar

W.G. KEMP KAMERIK 85 jaar

mw.G.M. SIMONS-van DIJK VIANEN 93 jaar

F.P.M. GEUIJEN VENRAY 81 jaar

B.M. VERHOEFF BLESKENSGRAAF 89 jaar

mw.J. van den REEK-VERHEIJEN VEGHEL 92 jaar

T.J. de LOO MAASBRACHT 85 jaar

mw. D.A. JONKER-STOLL WOERDEN 87 jaar

mw. A.P. LAURIJSEN-in 't GROEN DONGEN 98 jaar

L. van ROIJEN HILVERSUM 78 jaar

A.G.M. APPELDOORN BEEK EN DONK 76 jaar

A. van MERSBERGEN GENDEREN

R. HESEMANS LOMMEL (BELGIË)

J.A. LANGEDIJK WINKEL

A.J.A.H. op 't HOOG BOXTEL

mw. T. BEXKENS-COENEN MILL

P.W. van HAREN DORDRECHT

mw. H. van ROY VELDHOVEN

T.L.M. van DAM HENSBROEK

L.B. DEKKERS ANNA-PAULOWNA

P. van SANTEN WASSENAAR

mw.A. RIETVELD-SCHALIJ POLSBROEK

H. van DIJK BREUGEL

mw. J.G. STUIVER-DE KOOGEL UDEN

P. DREEZEN MEERSSEN

P. TIPS BERLICUM

J.A.P. VOOIJS LOHSA (Deutschland)

P. van ROIJ EINDHOVEN
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Themamiddag 2022:  Innovatie bij FrieslandCampina 

 

Uit de schriftelijke enquête die we in 2020 onder de VGC-leden hebben 
gehouden, stond  een bezoek aan het innovatiecentrum van RFC in Wageningen 
met stip boven aan de wensenlijst. Aanvankelijk hadden we deze themadag 
gepland in 2021 maar door de onzekerheden rond corona is toen besloten het 
bezoek een jaartje uit te stellen.  
Vanwege een gelimiteerde ontvangstcapaciteit werd het bezoek verdeeld over 
twee middagen en wel op 22 en 29 september. In totaal hebben ongeveer 120 
personen, leden en partners van leden, deelgenomen.  
 

Na de ontvangst met  koffie waren 
er drie plenaire presentaties. 
Margrethe Jonkman vertelde over 
de filosofie achter de organisatie 
van R&D en de belangrijkste 
speerpunten. Het grootste deel  
van de medewerkers (400+) is 
gehuisvest in het nieuwe centrum 
op de Campus in Wageningen en zit 
dichtbij de relevante kennis van de 
WUR. Een kleiner centrum (40+) 

staat in Singapore, dichtbij de klanten in Azië. Hoewel de focus natuurlijk nog 
steeds op de technologie, gezondheid en kwaliteit van zuivelproducten is 
gericht, zijn er twee belangrijke verschuivingen. Een daarvan is het recent 
gestarte ontwikkelingsprogramma op het gebied van plantaardige alterna-
tieven. Deze nieuwe innovatie-richting werd toegelicht door Eric ten Grotenhuis. 
Het eerste resultaat ervan zien we 
inmiddels in de markt met 
Chocomel Plant. De tweede 
belangrijke verschuiving waar veel 
aandacht naar uitgaat is 
duurzaamheid. Dit onderwerp, 
toegelicht door Marleen Visker en 
Jeroen Heck, heeft R&D dicht bij de 
veehouder gebracht en is al enkele 
jaren het onderwerp met de 
meeste publiciteit. Duurzaamheid 
is nu het cruciale onderwerp voor 
behoud van een sterke Neder-
landse zuivelketen.  



7 
 

 
Het volgende programma- 
onderdeel was een 
rondleiding door het inno-
vatiecentrum. Hiervoor 
werden we opgedeeld in 
groepjes van ongeveer tien 
personen en rondgeleid 
langs  een zestal “standjes” 
waar diverse experts dieper 
ingingen op bepaalde 

actuele onderwerpen over voeding, sensorische testen, de imposante pilotplant, 
applicaties van ingrediënten en de wereldwijde productmerken. Dat de 
betrokkenheid van onze leden nog groot is, bleek uit de actieve interactie met 
de sprekers. Als afsluitend onderdeel was er een gezellige borrel (alcoholvrij) 
met hapjes waar we met elkaar en de medewerkers konden napraten over wat 
we gezien en gehoord hadden en natuurlijke over van hoe het was in onze tijd.  
De reacties van de leden waren zonder uitzondering zeer lovend over de wijze 
waarop we ontvangen zijn door FrieslandCampina en over het enthousiasme 
waarop de medewerkers over hun werk vertelden.  
 
 

 
BELANGRIJK  Verzoeken van het bestuur aan de leden  BELANGRIJK 

 

Om kosten voor onze vereniging te besparen en om het werk van de 
bestuursleden te verlichten, verzoeken wij u vriendelijk: 

➢ Als u de Nieuwsbrief nog per post ontvangt, geef ons alstublieft uw e-
mailadres door zodat we u in het vervolg digitaal kunnen bereiken. 

➢ Is uw e-mailadres gewijzigd, geef ons alstublieft het nieuwe adres door. 
➢ Is uw bankrekeningnummer of woonadres gewijzigd, geeft ons alstublieft 

uw nieuwe gegevens door. 
➢ Familieleden: mocht uw vader of moeder die lid is van onze vereniging  

onverhoopt overlijden, meld dit alstublieft bij ons. 

 
 

Datum Algemene Leden Vergadering 2023:   20 april 2023 
Plaats van handeling:                  Hotel Van Der Valk, Vught 
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Informatie over de inning van de contributie voor het jaar 2023 
  

De acceptgiro verdwijnt in 2023 
Zoals we eind vorig jaar kenbaar hebben gemaakt, is het gebruik van de 
acceptgiro in 2023 niet meer mogelijk. Voor de betaling van de contributie van 
2023 gelieve u van een andere betaalmogelijkheid gebruik te maken. De meest 
gehanteerde betaalmogelijkheid is digitaal betalen (internetbankieren). Hoewel 
wij ons ervan bewust zijn dat deze manier van betalen op bezwaren stuit bij een 
deel van de ouderen, zijn er door de banken geen passende alternatieven 
aangeboden. 
Indien u geen gebruik wenst te maken van digitaal betalen, dan kunt u bij uw 
bank overboekingskaarten en enveloppen bestellen. 
Wij willen u er op wijzen dat het makkelijker en eenvoudiger is om ons te 
machtigen de contributie door middel van automatische incasso te laten 
overmaken. U heeft er dan geen omkijken naar. Voor onze vereniging is het 
voordeel een besparing van kosten: geen drukwerk- en geen portokosten. 
Met de brief voor de contributiebetaling 2023 zullen wij een machtigings-
formulier meesturen. U kunt dit formulier ondertekenen en per post of digitaal 
terugzenden naar ons secretariaat. 
 

Binnenkort zal de inning van de contributie voor het jaar 2023 starten  

Bij het overmaken van de contributie zijn er twee mogelijkheden: 
 

1. U hebt de VGC gemachtigd om de contributie automatisch af te 
schrijven. In dat geval hoeft U verder niets te doen. Wel is het verzoek 
om kennis te nemen van onderstaande tekst onder A). 

2. Hebt U geen machtiging gegeven, dan ontvangt U binnenkort een brief 
met het verzoek de contributie over te maken.  Zie daarvoor 
onderstaande tekst onder B). 
 

A)  De automatische incasso: 
Wij incasseren uw CONTRIBUTIE met de Euro-incasso. U herkent onze incasso 
aan de volgende gegevens:  
 

• Ons Incassant ID is: NL85ZZZ110519570000  (behorend bij het VGC- 
rek.nr. NL12 RABO 0127077405) 

• Uw machtigingskenmerk: dit is gelijk aan uw lidmaatschapsnummer en is 
aangegeven bij het adres op de nieuwsbrief en begint met drie nullen, 
aansluitend met een getal van 4 cijfers (totaal 7 cijfers). 

• De omschrijving bij incasso is: Contributie 2023 V.G.C.  



9 
 

Het bedrag van de contributie 2023 bedraagt € 16,00 voor leden en € 8,00 voor 
aspirant leden. Het bedrag wordt op of rond 24 januari 2023 van uw rekening 
afgeschreven.   
 

B) U betaalt de contributie door overmaken via internetbankieren of met 
gebruik van overboekingskaarten.        
 

U ontvangt dan binnenkort een brief met het verzoek uw contributie over te 
maken op IBAN-rekeningnummer:  NL12 RABO 012 7077 405 met vermelding 
van uw lidmaatschapsnummer. Dit nummer staat vermeld boven aan de brief bij 
uw naam en adres. Dit lidmaatschapsnummer begint met drie nullen en 
aansluitend een getal van 4 cijfers (totaal 7 cijfers) 
 
Heeft u vragen?  Neem dan contact op met de penningmeester Ed van Gastel, 
Per E-mail:  edvangastel@live.nl  of per telefoon 010-8447141. 

. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
 

Koepel Gepensioneerden 
 

Bent u geïnteresseerd in de discussie over het nieuwe pensioenstelsel, in zorg 
en welzijn voor ouderen, in het thema senioren en veiligheid of andere 
onderwerpen die voor onze leeftijdscategorie van belang zijn, kijk dan eens 
op de website: www.koepelgepensioneerden.nl U vindt hier een schat aan 
informatie. 
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 Geprivatiseerde Stoeptegels 
 

In het dorp waar ik gedurende een deel van mijn jeugdjaren woonde, had de gemeente enkele 

kantonniers in dienst. Dat waren mannen die, gehuld in bruine corduroy werkkleding en bedekt 

met een hoofddeksel dat gesierd was met het gemeentewapen, belast waren met het onderhoud 

van wegen, voet- en fietspaden. Zij verschenen zo nu en dan in onze straat om kleine reparaties 

uit te voeren. Als boomwortels bijvoorbeeld wat al te enthousiast het plaveisel omhoog hadden 

gedrukt, dan zorgden deze nijvere lieden er voor dat de bestrating weer in orde werd gebracht 

en fiets- en voetgangers niet langer geplaagd werden door losliggende klinkers of stoeptegels. 

Als een bewoner op zijn eigen erf een klein klusje van dergelijke aard had, dan verhielpen de 

kantonniers dit euvel in ruil voor een kop koffie en een sigaar. 

 

In het dorp waar ik nu al vele jaren woon, vertonen boomwortels hetzelfde gedrag als in het dorp 

van mijn jeugd. Het herstel van de bestrating gaat er echter nu heel anders aan toe. Zo zag ik in 

mijn straat laatst twee mensen van een aannemersbedrijf in de weer om tegels recht te leggen. 

Omdat voor mijn deur er ook enkele exemplaren los lagen, stapte ik op deze lieden af en vroeg 

hen of zij dit ongerief wilden verhelpen. ‘Dat gaat zo maar niet’ werd mij meegedeeld. Deze heren 

mochten namelijk geen werkzaamheden verrichten zonder daarvoor een schriftelijke 

werkopdracht te hebben. Mocht ik klachten over het trottoir hebben, zo werd mij geadviseerd, 

dan moest ik naar de website van de gemeente gaan en daar mijn verzoek kenbaar maken. Ik zag 

het al helemaal voor me. Eerst inloggen, dan een account aanmaken met gebruikersnaam en 

wachtwoord en vervolgens mijn verzoek indienen. De volgende stap was dat ik een bericht zou 

krijgen waarin zou staan dat mijn vraag ontvangen was en dat er binnen tien werkdagen op zou 

worden teruggekomen. Een opzichter van de gemeente zou binnen deze termijn poolshoogte 

komen nemen en, als mijn klacht ontvankelijk werd verklaard, zou er een werkopdracht voor de 

aannemer worden aangemaakt. Het viel niet te voorzien wanneer de aannemer tijd zou hebben, 

maar ik zou rekening moeten houden met enkele weken. Nadat het allemaal zijn beslag gekregen 

had, moest er natuurlijk nog afgerekend worden. De aannemer maakte een factuur die naar het 

gemeentekantoor werd gestuurd. Daar volgde een autorisatieprocedure en uiteindelijk een 

betaling.  

 

Hoewel ik van kostencalculatie geen verstand heb, begreep ik wel dat de bovenbeschreven aanpak 

aanzienlijk duurder is dan de werkwijze van vroeger. Ook snapte ik dat er van het laten herstellen 

van een klein stukje bestrating op mijn eigen erf dat door dezelfde boomwortels was 

geterroriseerd in ruil voor sigaren en koffie natuurlijk geen sprake kon zijn. Immers, zonder 

schriftelijke werkorder begin je niets meer vandaag. Nog afgezien van het feit dat sigaren 

nauwelijks meer verkrijgbaar zijn. 

 

Nu we als gepensioneerden onder elkaar zijn, durf ik te herhalen wat ik op deze plaats al vaker 

heb gezegd: vroeger was alles beter. Om het iets te nuanceren: veel dingen in ieder geval 

gemakkelijker, aanzienlijk sneller en zeker veel goedkoper. 

 

Frans Savelkouls 


